



ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ
UNITED NATIONALITIES FEDERAL COUNCIL (UNION OF BURMA)

(၂၉) နှစ်မြောက် ရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံနေ့အတွက် UNFC ၏ သဝဏ်လွှာ

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၈) ရက်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၈) ရက်နေ့သည် (၂၉)နှစ်မြောက် ရှစ်လေးလုံး လူထုအရေးတော်ပုံနေ့ ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့သမိုင်းတွင် (၂၆)နှစ်သား (မဆလ) တစ်ပါတီအာဏာရှင်ကို ဖြုတ်ချနိုင်ခဲ့သော လူထုအရေးတော်ပုံ အောင်ပွဲနေ့လည်း ဖြစ်ပေသည်။ ဤနေ့တွင် မြန်မာပြည်ဒီမိုကရေစီရေးတိုက်ပွဲအတွင်း အသက်၊ သွေး၊ ချွေးတို့ ပေးဆပ်စွန့်လွှတ် အနစ်နာခံခဲ့ကြသော ဒီမိုကရေစီတိုက်ပွဲဝင် သူရဲကောင်း ရဲဘော်အပေါင်းတို့အား ဦးညွတ်အလေးပြုလျက် ဤသဝဏ်လွှာအား ပေးပို့လိုက်ပါသည်။

ရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံသည် လူမျိုးဘာသာ အသားရောင် မခွဲခြားပဲ လူတန်းစားပေါင်းစုံပါဝင်သော လူထုညီညွတ်မှုအားကို အမြင့်မားဆုံး ပြသနိုင်ခဲ့သည့် သမိုင်းဝင်လူထုလှုပ်ရှားမှုကြီးလည်း ဖြစ်ပေသည်။ ထိုလှုပ်ရှားမှုဖြင့် (၈၈)မျိုးဆက်ဟူ၍ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး၊ ရှစ်လေးလုံးစိတ်ဓာတ်မှာလည်း မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီရေးတိုက်ပွဲ နှင့်အတူ ယနေ့ထိတိုင် ခိုင်မာရှင်သန်နေဆဲဖြစ်ပါသည်။

၁၉၈၈ လူထုအရေးတော်ပုံမှ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သော လူထုခေါင်းဆောင်နှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီတို့သည်လည်း ယနေ့တွင် တိုင်းပြည်၏အစိုးရနေရာတွင် ရောက်ရှိနေယူထားနိုင်ခဲ့ပါပြီ။ သို့ရာတွင် စစ်အာဏာရှင်မှ ရေးဆွဲထားသော ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအောက်တွင် ပြည်သူ့လူထုလိုလားသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှုပ်လုံးဖော်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပါ။

တိုင်းပြည်၏ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာပြဿနာကြောင့် ပြည်တွင်းစစ်မှာလည်း လွတ်လပ်ရေး ရပြီးကတည်းက ယနေ့ထိတိုင် ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေဆဲရှိပါသည်။ ပြည်တွင်းစစ်၏ အနိဋ္ဌာရုံနှင့် ဆိုးကျိုးသံသရာ တို့ကြောင့် တိုင်းပြည်နှင့်လူထုမှာ ဆင်းရဲတွင်းနက်နေပြီး ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် အောက်ကျနောက်ကျဘဝသို့ ရောက်ရှိနေရပါသည်။ ပြည်တွင်းစစ်ချုပ်ငြိမ်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရေးတိုက်ပွဲမှာ တိုင်းရင်းသားများလိုလားသော အမျိုးသား တန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်တို့ အပြည့်အဝရှိသည့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးနှင့် ထပ်တူကျနေသည်ဖြစ်ရာ တိုင်းပြည်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို အင်အားစုအားလုံး၏ ဘုံလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အမြန်ဆုံးအကောင်အထောင်ဖော်နိုင်ရန် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြဖို့ လိုအပ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ရှစ်လေးလုံးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် မပြီးပြတ်သေးသော ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးသို့ မဆုတ်မနစ်သော ဖွဲ့လုံ့လတို့ဖြင့် ဆက်လက်ချီတက် တိုက်ပွဲဝင်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းရင်း ဤသဝဏ်လွှာအား နိဂုံးချုပ်အပ်ပါသည်။

ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ
ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC)